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Uit de Bussumse Historie
De Bussumsche briqouettenfabriek
In 1881 werd door de firma ‘van Veen, 
Fock & Kuijper’ een vergunning aan-
gevraagd voor: ‘Het oprichten van 
een fabriek tot het vervaardigen van 
briquetten, het vermalen van cacao, 
specerijen, krijt en dergelijke artike-
len’. Vanwege te verwachten schade 
en hinder werd de vergunning door 
B&W van Bussum geweigerd. Het ge-
schil werd voorgelegd aan de Hoge 
Raad, die in het voordeel van de aan-
vrager besliste. Begin 1883 begon in 
de Nieuwe Spiegelstraat de bouw 
van de brikettenfabriek.

Veel verder dan het vervaardigen van 
houtskoolbriketten is het niet geko-
men. Het ging hier om de verwerking 
van afval van de houtskoolproductie: 
houtskoolgruis, dat in die hoedanig-
heid onbrandbaar is. Dr. Fock, een van 

de partners, was een veelzijdig man. 
Behalve praktiserend arts en invoer-
der van de zijdecultuur in Nederland, 
was hij uitvinder van een procédé om 
het gruis tot brandbare briketten te 
verwerken. Het houtskoolgruis werd, 
tezamen met het aanwezige zand en 
grind, gemengd met een bindmiddel 
uit granen en aardappels; vervolgens 
verwarmd en tot briketten geperst. 
Houtskoolbriketten gebruikte men 
als brandstof voor kooktoestellen en 
verwarming; veel gebarbecued werd 
er in die tijd nog niet.

Het hierbij afgebeelde briefhoofd van 
de firma is tamelijk geflatteerd. De 
fabriek bestond uit een stenen ketel-
huis en enkele houten loodsen, zoals 
te zien is op de foto waarop tevens de 
toenmalige gebouwen van Bensdorp 

te zien zijn. Ondanks reclamecam-
pagnes als ’VRAAG BUSSUMSCHE 
BRIQUETTEN’ verliep de handel niet 
voorspoedig. Evenals het briefhoofd 
bleek de fabriek te groots van opzet. 
Ook anderszins zat het tegen, op 12 
januari 1888 luidden de brandklok-
ken van raadhuis, katholieke kerk en 
stationsgebouw: Brand in een van de 
opslagloodsen! Verder was de fabriek 
een doorn in het oog van over stank 
en stof klagende omwonenden. Nog 
in 1894 werd door deskundigen een 
rapport opgemaakt dat B&W en om-
wonenden er van moest overtuigen 
dat de fabricage geen schade aan de 
omgeving berokkende. 

Het mocht allemaal niet baten, me-
dio 1895 stopte de productie. Op 21 
december 1897 werd een openbare 

veiling gehouden van de af te breken 
houten gebouwen. Het geheel werd 
gekocht door Louis François Bens-

dorp, directeur van de Bensdorpfa-
brieken. Dr. Fock overleed in 1904, 
een paar jaar later werd in Bussum 
een straat naar hem genoemd. In 
1985 echter maakte de Dr. Fockstraat 
plaats voor het Achterom.
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De Brinklaan bij de Oud Bussummer- 
weg en de Veerstraat in 1917.  
Geheel rechts zat het schilders- en 

begon Kwartel zijn drogisterij. Blij-
kens een opschrift op de gevel ver-
kocht hij ook oliën en lakken. In de 
villa links op de foto, met de exoti-
sche naam Paja Combo hadden de 
gebroeders Schogt vele jaren een 
wijnhandel. Nadat de villa onder 
verdachte omstandigheden in no-
vember 1984 was afgebrand, is aan 
die kant van de Brinklaan de Ge-
meentelijke Bibliotheek Naarden-
Bussum gebouwd.
Overigens is van de hier getoonde 
situatie niets meer terug te vinden. 
Alles heeft plaats moeten maken 
voor nieuwbouw.

stof feerdersbedrijf van A. van 
Heijningen. Later vestigde zich daar 
de Vulpendokter. Naast v. Heijningen  
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BFC ziet groei van vereniging 
vooral bij vrouwen en meiden

voetBal geen exclusief mannenBolwerk meer

BUSSUM – De groei zit er lekker 
in bij het dames- en meidenvoet-
bal van BFC. Nog maar een paar 
jaar min of meer actief bezig, telt 
de club inmiddels al rond de 140 
actieve vrouwelijke leden. En een 
dameselftal, tien meidenteams en 
dan zijn er ook nog eens meisjes, 
in het bijzonder de allerjongste 
lichting, die (nog) in gemengde 
teams spelen. En de dames-1 gtaat 
inmiddels fier aan kop in de com-
petitie.

“Het is best hard gegaan”, consta-
teert André Peters, lid van de ver-
enigingscommissie damesvoetbal. 
“We zien bij BFC de groei van onze 
vereniging dan ook hoofdzakelijk 
bij de meiden en vrouwen vandaan 
komen. Het bestuur heeft dit het 
speerpunt van het beleid gemaakt. 
Er is geïnvesteerd in faciliteiten en 
het betekent dat we de komende 
jaren nog veel actiever zullen gaan 
werven.”

Een jaar of vijf, zes geleden begon 
de eerste toeloop van meisjes en 
vrouwen bij BFC. De club zette voor-
zichtig de eerste stappen met een 
‘meidenmiddag’. “Low profile”, 
zegt Peters, “nog niet zoals we het 
nu willen en doen. Toch hielden 
we daar de eerste leden aan over.” 
Daarna viel het even stil in de ont-
wikkeling. Ook omdat er met de 

KNVB een discussie was over de 
vraag of jonge meiden wel of niet 
bij de jongens zouden moeten wor-
den ingedeeld. De conclusie was, 
dat er toch teveel krachtsverschil-
len waren om gemengde teams tot 
standaard te verheffen. Zo kwam er 
een pilot met meidencompetities. 
Maar als de jonge voetbalsters het 
willen, kunnen ze samen met de 
jongens blijven spelen. 

Nationaal
De ontmanteling van het mannen-
bolwerk dat voetbal heet, speelt zich 
natuurlijk niet alleen in Bussum af. 
Zo wordt het ook bij de buren op de 
kaart gezet door Sportvereniging 
NVC. Daarmee volgen de lokale ver-
enigingen de landelijke trend, die 
door het succes van het nationale 
vrouwenelftal op het EK van vorig 
jaar (halve finale) een enorme im-
puls kreeg. 

Terug naar Bussum, waar André 
Peters zoveel mogelijk vrouwen op 
de vereniging wil. Want, zo stelt hij, 
“dat komt ook de sfeer enorm ten 
goede.” De club zal de komende tijd 
dan ook naast de trainingsmidda-
gen met meer activiteiten komen. 
Zo wordt onder meer gewerkt aan 
een toernooi en een speciaal zomer-
voetbalkamp voor meiden. 

“Toch zijn we er nog lang niet”, al-

dus de BFC’er. “Er is nog steeds een 
sterk vooroordeel dat voetbal een 
mannensport is, daar moeten we 
overheen zien te komen. Het is na-

tuurlijk ook een hele verandering. 
Voor meiden en vrouwen ging het 
tot voor kort alleen nog maar over 
hockey en tennis. Gelukkig horen 

we nu op onze trainingsmiddagen 
zeggen: ‘Goh, voetbal is toch ook 
wel heel erg leuk om te doen’.”

De meiden van BFC in actie, afgelopen zaterdag  Foto: BoB Awick


